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Zberatelia vzácnych záberov 
prezradili svoje vlastné príbehy 
spojené so starou Sereďou. Kto-
rým chodníkom kedysi kráčali 
prváčikovia do školy? Kde ešte 
dnes vidieť fragmenty čadičovej 
dlažby? Pokochajte sa výberom 
z pohľadníc a navštívte výstavu v 
Mestskom múzeu v Seredi, ktorá 
je pre vás pripravená do októbra.

VIAC NA STRANÁCH 8 – 9 ▶

Výstava 
pohľadníc Sereď 
v minulom čase

Seredské letné korzo: Dom kultúry v Seredi si na leto pripravil novinku. Každú augustovú nedeľu si na Námestí slobody mohli Seredčania 
zadarmo vychutnať kultúrny program v podobe koncertu pre dospelých alebo divadielka pre deti. Divadlo z klobúka potešilo najmenších divákov 
predstavením Kocúr v čižmách v nedeľu 13. augusta (titulná foto). Leto v Seredi však prinieslo ešte viac podujatí, ktoré potešili športovcov, 
umelcov, gurmánov, dospelých, deti, seniorov aj zvedavcov. 6 - 7 ▶
Foto: Lukáš Klčo

V decembri končí platnosť ná-
jomnej zmluvy mesta so súkrom-
ným prevádzkovateľom a klienti 
polikliniky sa právom pýtajú, 
ako budú pre nich zabezpečené 
zdravotné služby. Mesto dekla-
ruje neobmedzenú a nepretržitú 
starostlivosť. K dôležitej otázke 
sa vyjadrili mestskí poslanci aj 
užívateľka služieb polikliniky. 

VIAC NA STRANÁCH 10 - 11 ▶

Prenájom mestskej 
polikliniky: 
nastanú zmeny?
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Účasť na 
predchádzajúcich 
parlamentných 
voľbách v Seredi 
Rok 2020: počet oprávnených vo-
ličov: 13 285, účasť 64,96 %.
Rok 2016: počet oprávnených vo-
ličov: 13 668, účasť 57,82 %.

Kto a kde môže 
voliť?
Právo voliť má občan SR, ktorý naj-
neskôr v deň konania volieb dovŕšil 
18 rokov veku. Volič môže voliť na 
území SR vo volebnom okrsku, v 
ktorého zozname je zapísaný a tiež 
v ktoromkoľvek volebnom okrsku, 
ak si vybavil hlasovací preukaz.
Volič môže voliť mimo územia štá-
tu aj poštou, ak nemá trvalý pobyt 
na území Slovenskej republiky a 
bol na základe žiadosti zapísaný 
do osobitného zoznamu voličov.

Ako voliť? 
Volič sa vo volebnej miestnosti 
preukáže občianskym preukazom. 
Okrsková volebná komisia mu 
vydá hlasovacie lístky a prázd-
nu obálku. Každý volič sa musí 
následne odobrať do osobitného 

priestoru. Tu si vyberie jeden hla-
sovací lístok toho kandidujúceho 
subjektu, ktorému sa rozhodol 
odovzdať svoj hlas. „Volič mô-
že vložiť do obálky hlasovací 
lístok bez úprav. Môže tiež 
zakrúžkovať preferovaných 
kandidátov z listiny danej stra-
ny. Najviac však môže odovzdať 
štyri preferenčné krúžky. Po 
úprave lístka ho vloží do obálky, 
ktorú potom vhodí do volebnej 
schránky. Ak sa volič pri úprave 
hlasovacieho lístka pomýli, musí 
lístky vrátiť a komisia mu vydá 
nové. Nepoužité alebo zle upra-
vené hlasovacie lístky musí volič 
odložiť do zapečatenej schránky 
na odloženie nepoužitých alebo 
nesprávne upravených hlaso-
vacích lístkov,“ uviedla vedúca 
Oddelenia sociálneho, bytového 
a rodiny, Silvia Adamčíková, ktorá 
organizačno-technicky zabezpe-
čuje v Seredi voľby.

Hlasovací preukaz
Volič, ktorý má trvalý pobyt na 
území Slovenskej republiky a v 
deň konania volieb nebude môcť 
voliť v mieste svojho trvalého 
pobytu, môže požiadať o vydanie 
hlasovacieho preukazu nasledov-
ne: osobne si môže požiadať na 

Mestskom úrade v Seredi počas 
úradných hodín v kancelárii č. 8 na 
prízemí (do 29. 9. 2023); listinne 
na adrese: Mestský úrad, Námestie 
republiky 1176/10, 926 01 Sereď 
(do 8. 9. 2023) a elektronicky 
na: podatelna@sered.sk (do 8. 9. 
2023).

Žiadosť musí obsahovať meno a 
priezvisko, rodné číslo, štátnu prí-
slušnosť, adresu trvalého pobytu a 
korešpondenčnú adresu, na ktorú 
obec doručí hlasovací preukaz. 
Pozor, pri strate alebo odcudze-
ní hlasovacieho preukazu obec 
voličovi nový hlasovací preukaz 
nevydá. 

O miesto v parlamente zabojuje 
celkovo 25 politických strán, hnutí 
a koalícií. 48 hodín pred konaním 
volieb začne plynúť moratórium, 
počas ktorého bude zakázané 
kýmkoľvek spôsobom viesť volebnú 
kampaň a uverejňovať prieskumy 
verejnej mienky.

Viac informácií k voľbám nájdete 
na prvom viditeľnom mieste we-
bového sídla mesta Sereď www.
sered.sk.

IVETA TÓTHOVÁ

Návrhy na Oceňovanie občanov a kolektívov mesta Sereď  
treba podať do 30. septembra 
Jednou z možností, ako poďakovať spoluobčanom a kolektívom za vynikajúce tvorivé výkony a významné 
výsledky dosiahnuté v najrôznejších oblastiach verejného života jednotlivca či kolektívu, je navrhnúť ich na 
niektoré z ocenení mesta Sereď. Mestské zastupiteľstvo môže udeliť nasledovné ocenenia: Čestné občianstvo 
mesta Sereď a Cena mesta Sereď. Návrh na ocenenie treba podať na Mestskom úrade v Seredi do 30. septembra. 
Podrobnosti, ako aj vzory návrhov nájdete na internetovej stránke www.sered.sk a na pulte prvého kontaktu, 
resp. na organizačnom oddelení MsÚ, č. dverí 7.

Voľby do Národnej rady SR sa blížia. 
Voliči môžu zakrúžkovať najviac 
štyroch kandidátov

Uzávera mosta:  
R1 už bez 
poplatku, 
projekt TMS je 
pripravený, peší  
a cyklisti vstúpia 
na most  
v septembri
Minister dopravy Pavol Lan-
čarič vyšiel v ústrety žiadosti 
primátora Ondreja Kurbela, 
vďaka čomu už na obchádzko-
vom úseku rýchlostnej cesty R1 
pri Seredi nepotrebujete diaľ-
ničnú známku. Primátor ďalej 
inicioval urýchlenie prepojenia 
dvoch odrezaných častí mesta 
formou umiestnenia ťažkej 
mostnej súpravy (TMS), hoto-
vú projektovú dokumentáciu 
už má v rukách. TMS umožní 
vrátiť na most automobilovú 
dopravu, no najmä strategic-
ky dôležité záchranné zložky. 
Správca komunikácie, Sloven-
ská správa ciest, začal v auguste 
s dlho očakávaným podopiera-
ním mosta a po ukončení prác, 
ktoré sú predpokladané najnes- 
kôr začiatkom septembra, sa 
na most budú môcť vrátiť peší 
a cyklisti a železnice obnovia 
vlakovú dopravu na trase Se-
reď - Galanta. Nad podopretý 
most bude možné vybudovať 
naprojektovanú TMS a mi-
moriadna autobusová linka 
mesta Sereď, ktorej prevádzka 
stojí mesačne cca 16.500 eur, 
bude následne zrušená. Všetky 
informácie k uzávere mosta  
v Seredi mesto zverejňuje na 
samostatnej webovej stránke  
www.seredskymost.sk.

(RED)

Dňa 30. septembra 2023 sa budú v čase od 7.00 do 22.00 hod. na 
území celej Slovenskej republiky konať voľby do Národnej rady 
SR. Občania si v nich zvolia svojich 150 zástupcov do najvyššieho 
legislatívneho orgánu štátu. V prípade záujmu o hlasovací lístok 
môžu Seredčania oňho požiadať osobne na mestskom úrade  
v Seredi do piatka 29. septembra do poludnia.
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Aby mesto zdobili najmä zdravé  
a bezpečné stromy, je potrebná 
starostlivosť o ne. Známym, vyše 
50-ročným soforám v centre Serede 
mesto doprialo odborné vyšetrenie – 
kontrolu akustickým tomografom a 
rezistografom. Výsledky kontroly sú 
potešujúce, nakoľko stromy sú v dob-
rej kondícii. Na štyroch vytipovaných 

kusoch bola urobená aj záťažová skúška 
ťahom, ktorá simulovala nápor vetra  
o rýchlosti 120 km/h. 

Katarína Navrátilová z oddelenia 
životného prostredia mesta uviedla, 
že na základe výsledkov meraní budú 
navrhnuté a špecifikované adekvátne 
opatrenia v zmysle platných noriem a 

arboristických štandardov. Prístrojové 
vyšetrenie 24 kusov stromov stálo 
mesto 2808 eur, vyšetrené boli pritom 
aj stromy na cintoríne na Kasárenskej 
ulici. Prístrojové vyšetrenie arboristi 
vykonali aj na senescentnom, ťažko 
poškodenom platane javorolistom  
v Zámockom parku, ktorého život sa 
mesto snaží predĺžiť čo najviac. (RED)

Mesto vybudovalo moderný cestný 
ostrovček s bezbariérovým prie-
chodom pre chodcov. Na chýbajúce 
bezpečné prepojenie chodníkov po 
stranách Čepeňskej ulice v časti pri 
Pekárskej upozorňovali Seredčania už 
dlhšiu dobu a podnet riešila aj Komisia 
pre rozvoj mesta a životné prostredie. 
„Realizácia stála 9 936 eur s DPH a 
zahŕňa osvetlenie priechodu, bez-
bariérovosť, vodorovné a zvislé do-
pravné značenie vrátane cestných 
ostrovčekov a reflexných prvkov na 
ceste,“ uviedol Michal Klinka, referent 
dopravy a krízového riadenia mesta 
Sereď. Dodal, že pre prípad prepravy 
nadrozmerných nákladov je dopravné 
značenie demontovateľné a samotný 
ostrovček prejazdný.

(RED)

Nový bezpečný priechod
na Čepeňskej ulici

Areál chátrajúceho 
Milexu
Verejnosť búši na dvere samosprávy 
a vytvára tlak na vyriešenie problé-
mu so zdevastovaným a nevzhľad-
ným areálom bývalého Milexu. Ten je  
v súkromných rukách. Primátor Se-
rede Ondrej Kurbel sa s libanonský-
mi spolumajiteľmi objektu skontak-
toval a informoval, že tí súhlasili s 
uzatvorením a monitoringom celého 
areálu. „Zabezpečenie a vyčistenie 
areálu by malo byť len začiatkom. 
Verím, že rokovania prispejú ku 
konečnému rozhodnutiu majiteľov, 
ako budú nakladať s daným areálom. 
Tieto opatrenia ako i akákoľvek no-
vá funkčná náplň na tomto území 
prispejú k zvýšeniu bezpečnosti v 
našom meste,“ uviedol primátor 
Kurbel. V prípade ďalšej nečinnosti 
vyrubí mesto majiteľom chátrajú-
cich objektov desaťnásobne vysokú 
daň, na čo už má aj oporu v zákone.  

(RED)

Ihrisko  
v Hornom Čepeni 
je už verejnosti 
prístupné
Ihrisko sa stalo verejnosti prístup-
ným od augusta 2023 a zašpor-
tovať si na ňom môžete aj vy  
v čase, kedy sa na ňom neko-
najú futbalové tréningy. Treba 
pritom rešpektovať usmernenia 
a spoločne sa snažiť uchrániť 
ihrisko pred akýmkoľvek poško-
dením a znečistením. Ihrisko je 
pod neustálym kamerovým do-
hľadom Mestskej polície Sereď. 

Doba pre verejnosť: 
každú sobotu a nedeľu v čase  
od 15.00 do 20.00 hod.

Mesto doplnilo hracie prvky na ihriská

Vyšetrenie aleje a historického platanu

Najmenší obyvatelia mesta majú 
pre svoje hry na sídliskách nové 
objekty. Sú nimi hojdačky, či 
domčeky so šmýkačkami, ktoré 
mesto osadilo na ihriská na Mly-
nárskej a Čepeňskej ulici. Cena 
za šesť hracích kúskov je takmer 
10-tisíc eur. „Prvky sme dopĺňali 
na tie detské ihriská, odkiaľ nám 
prišlo od našich obyvateľov naj-
viac podnetov. Najväčší záujem 
bol práve o hojdačky,“ informo-
vala Miriam Klottonová z odde-
lenia životného prostredia mesta. 
Prípadné zistené poškodenia na 
ihriskách je potrebné nahlasovať 
na miriam.klottonova@sered.sk 
alebo telefonicky na 031/7892094, 
klapka 189.

(RED)

foto: (RED)

(RED)

foto: (RED)

foto: (RED)
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BEATA LUKÁČOVÁ 
riaditeľka MŠ D. Štúra v Seredi 
a elokovaných pracovísk 
(MŠ Cukrovarská, MŠ Fándlyho, 
MŠ D. Štúra A, MŠ D. Štúra B, MŠ Pažitná).

Aká je kapacita materských škôl, 
ktoré v Seredi riadite?
Celková kapacita v našich piatich pracoviskách 
materskej školy je v zmysle zákona 245/2008 Z.z. 
273 detí. 

Koľko zamestnancov celkovo sa stará 
o chod zariadenia?
V MŠ D. Štúra a jej elokovaných pracoviskách pra-
cuje 51 zamestnancov.

Majú seredské škôlky dostatok miest? 
Je pokrytý dopyt rodičov?
Za našu materskú školu môžem povedať, že za 
posledné roky vždy vyhovieme všetkým uchádzačom 
o umiestnenie detí, ktoré dosiahli vek troch rokov do 
31. augusta daného roka. Podotýkam, v čase zápisu. 
Za posledné roky vieme umiestniť aj deti, ktoré 
dosiahnu vek tri roky do 31. decembra daného roka. 
Smolu majú rodičia, ktorí prídu po termíne zápisu 
a kapacita materskej školy je už naplnená a my im 
nevieme vyhovieť, hoci ich dieťa má už tri roky. 

Podľa akého kritéria prijímate deti do 
škôlky?
Prvým a najdôležitejším kritériom je vek detí. Deti 
prijímame od najstaršieho po deti, ktoré nám dovolí 
počet voľných miest. Podotýkam, že si nedovolíme 
ani jedno dieťa vynechať. Neberieme do úvahy tr-
valé bydlisko detí. Prijímame aj deti so zdravotným 

znevýhodnením, podľa toho, či materská škola má 
vytvorené podmienky pre takéto dieťa.

Je možné prijať aj dieťa mladšie ako tri 
roky?
Ako som už vyššie spomínala, deti berieme naro-
dené aj po auguste, ak máme voľné miesto. Mladšie 
deti, tie ktoré dosiahnu vek tri roky po decembri 
daného roka, už neberieme. Tieto detičky patria 
do jasieľ. Ak je voľné miesto, zoberieme tieto deti 
počas školského roka, pričom je veľmi malá šanca, 
že sa niečo uvoľní. 

Aké poplatky platí rodič mesačne za 
jedno dieťa a koľko dopláca mesto? 
 Poplatok za materskú školu je mesačne 30 eur. 
Za stravu rodičia platia za jeden deň 2,30 eur, plus 
paušálne za mesiac štyri eurá za réžiu.

Koľko detí navštevovalo škôlky počas 
prázdnin?
Na prázdniny bolo prihlásených 142 detí.  
V skutočnosti chodilo priemerne 80 detí. Prázdniny 
sú pre nás vždy jedna katastrofa. Rodičia záväzne 
prihlásia deti na celé prázdniny a potom neprídu. My 
musíme mať zabezpečené všetko na nahlásený stav 
detí. Zbytočne nakúpené potraviny, zamestnanci v 
práci a triedy poloprázdne. Trápi ma, že si nemôžu 
zamestnanci čerpať dovolenky. Najviac to je cítiť pri 
pedagogických zamestnancoch, ktorým zostáva 
väčšia časť nevyčerpanej dovolenky. V konečnom 
dôsledku si ju musia čerpať cez školský rok, deti sa 
spájajú do spoločných tried a rodičom sa to nepáči.

Školy väčšinou využívajú prázdniny na 
rôzne opravy a rekonštrukcie. 
Čo sa podarilo vynoviť u vás?
Všetky pracoviská sa museli dôkladne upratať  
a dezinfikovať, každá hračka a to doslovne. Opravili 
sme hospodársky pavilón na elokovanom pracovis-
ku na ulici Fándlyho, kúpili sme všetky interiérové 
dvere v budove, natreli zárubne, kúpili sme nový 
koberec do jedného pavilónu a nové skrine na od-
kladanie ležadiel a posteľnej bielizne pre deti. Na 
elokovanom pracovisku Pažitná sme opravili sklad 
pomôcok a kúpili sme nové regále. Potrebovali by 
sme vymaľovať aj elokované pracovisko Cukrovar-
ská, ale financie nám to už nedovoľujú. 

Aké väčšie práce boli v uplynulom 
období v škôlkach vykonané?
V uplynulom školskom roku na našich zariadeniach 
neboli vykonané žiadne väčšie opravy, iba rutinná 
údržba budov. Fotovoltika bola zrealizovaná na 

budove MŠ D. Štúra budova A v minulom období  
a vtedy prebehla aj rekonštrukcia celej budovy. 

Bola vykonaná aj modernizácia 
kuchynského vybavenia a podobne?
Bohužiaľ, kuchyne neboli modernizované nie-
koľko rokov. 

Čo čaká vašu materskú školu do konca 
roka 2023? 
Pevne verím, že sa podarí dokončiť kuchyňa 
na D. Štúra budova B a celkové jej interiérové 
vybavenie, ktoré stagnuje od jej otvorenia.

Keďže sa začína školský rok, aké rady 
by ste dali rodičom, ktorí k vám privedú 
svoje dieťa po prvýkrát?
Každé dieťa je iné, každé potrebuje iný, indi-
viduálny prístup. Rodičom odkazujem, že ich 
deti budú v dobrých rukách.

Najväčším problémom letných škôlok 
je prihlasovanie detí „len pre istotu“ 
PREČÍTAJTE SI ROZHOVOR S NAŠIMI RIADITEĽKAMI MATERSKÝCH ŠKÔL NIELEN O PRIPRAVENOSTI NA NOVÝ 
ŠKOLSKÝ ROK

BEATA LUKÁČOVÁ 

Rodená Seredčanka, vyštudovala Strednú pe-
dagogickú školu v Modre. V materskej škole 
pracuje 43 rokov, z toho 33 rokov zastáva 
funkciu riaditeľky. V súkromí má viacero 
záľub, no po toľkých rokoch medzi deťmi 
asi nebude prekvapením, že má rada ticho. 
Len tak zatvoriť oči a vnímať svet potichu.

Ako sama hovorí, už pri narodení dostala do 
vienka poslanie byť učiteľkou. Hovorí: „Každý 
malý úsmev a niekedy aj cez slzy bol povzbu-
dením v mojej práci. Pamätám si deti, ktoré 
prešli mojimi rukami a oni s prekvapením 
reagujú, keď ich aj po rokoch spoznávam. A to 
sú tie milé okamihy, ktoré ma vždy zahrejú.“ 

pripravila Iveta Tóthová
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Bc. IVETA FRAŇOVÁ 
riaditeľka MŠ Komenského v Seredi 
a elokovaných pracovísk 
(MŠ Komenského A, MŠ Komenského B, 
MŠ Podzámska, MŠ Murgašova). 

Aká je kapacita materských škôl, ktoré 
v Seredi riadite?
V našej škôlke je to 243 detí.

Koľko zamestnancov celkovo sa stará 
o chod zariadenia?
V MŠ Komenského a elokovaných pracoviskách 
pracuje 48 zamestnancov.

Majú seredské škôlky dostatok miest? 
Je pokrytý dopyt rodičov?
Za posledné roky prijmeme všetky deti, ktoré 
dovŕšia tri roky a vieme umiestniť časť detí 
narodených do decembra. Nemáme možnosť 
prijať deti počas školského roka, nakoľko  
v septembri je už kapacita naplnená obvykle na 
viac ako sto percent.

Podľa akého kritéria prijímate deti do 
škôlky?
Deti berieme podľa veku, prednosť majú deti 
plniace povinné predprimárne vzdelávanie. 
Prijímame deti aj so špeciálnymi výchov-
no-vzdelávacími potrebami a deti so zdravot-
ným znevýhodnením, ak máme na to vytvorené 
podmienky, potrebný počet asistentov učiteľa 
a pomocných vychovávateľov.

Je možné prijať aj dieťa mladšie ako tri 
roky?
Také dieťa prijmeme, ak je voľná kapacita, dieťa 
musí byť odplienkované. Deti, ktoré nemajú tri 
roky, patria do jasličiek.

Aké poplatky platí rodič mesačne za 
jedno dieťa a koľko dopláca mesto? 
Poplatky sú pre obe škôlky rovnaké, v zmysle 
platného všeobecne záväzného nariadenia 
mesta Sereď. 

Koľko detí navštevovalo škôlky počas 
prázdnin?
Na júl bolo zahlásených 112 detí, v priemere 
chodilo 60 a menej, v auguste 76 a chodilo 
45 a menej. Súhlasím s tým, čo povedala 
pani Lukáčová, tieto problémy máme aj my 
už dlhoročne. Je to problém celoslovenský  
a dokedy sa nezmení školská legislatíva, sa nedá 
vyriešiť. Rodič má právo mať celé leto dieťa v 
škôlke, ale aj zamestnanci škôlky majú právo 
na čerpanie dovolenky v zmysle pracovnej 
zmluvy. Zodpovedný rodič si dochádzku počas 
júla a augusta naplánuje a včas dieťa v prípade 
choroby odhlasuje. Robili sme v zmysle vyhlášky 
o materských školách dvakrát prieskum 
dochádzky, vysvetľovali kapacitné možnosti 
počas leta, bohužiaľ zopakovala sa každoročná 
skutočnosť a deti boli prihlásené „pre istotu“ 
na celé leto. 

Školy väčšinou využívajú prázdniny 
na rôzne opravy a rekonštrukcie. Čo sa 
podarilo vynoviť u vás?
Na pracoviskách bola uskutočnená dezinfekcia 
priestorov, tepovanie, do práčovne sme dali 
paplóny a podhlavníky. Na budove Komenské-
ho B prebieha rekonštrukcia strechy. Bohužiaľ 
návalové dažde tam spôsobili zatečenie budovy 
a je nutné ju vymaľovať. Predpokladáme, že 
stavebník práce odovzdá načas. V súčasnosti 
stierkujeme a maľujeme tri kuchyne. V júli boli 
na Murgašovej vymenené termo ventily na ra-
diátoroch. Pán údržbár namaľoval zárubne na 
Murgašovej ulici. Pripravujeme rekonštrukciu 
škrabkovne na Komenského A. Vymenili sme 
troje vchodové dvere.

Aké väčšie práce boli v uplynulom 
období v škôlkach vykonané?
 Z projektu DM bola nainštalovaná a už 
spustená fotovoltika na Komenského A, vy-
robíme toľko elektriny, koľko spotrebujeme. 
Z enviroprojektu sme postavili ekoučebňu na 
Komenského A.
Bola vykonaná aj modernizácia 
kuchynského vybavenia a podobne?
Máme zmodernizované tri školské kuchyne: 
obklady, elektrina, voda, odpad. Za posled-
ných päť rokov sú všetky kuchyne vybavené 

novými nerezovými spotrebičmi. Minulý rok bo-
la zrekonštruovaná škrabkovňa na Murgašovej.  
V tomto roku sme zakúpili chladničky, mraznič-
ky a sporák na Murgašovu, z dôvodu, že sme 
začali variť 40 obedov pre nové jasle v Seredi 
Sovička. Na Komenského varíme pre detské 
centrum Stonožka. Do jedální priebežne na-
kupujeme nové taniere, poháre, hrnce, regále.

Čo čaká vašu materskú školu do konca 
roka 2023? 
Všetky plánované rekonštrukcie sa uskutočnili 
cez prázdniny.

Keďže sa začína školský rok, aké rady 
by ste dali rodičom, ktorí k vám privedú 
svoje dieťa po prvýkrát?
Dieťa, ktoré je vedené k samostatnosti, je zvyk-
nuté určitý čas pobudnúť u starých rodičov, 
kamarátky, má osvojené základné hygienické 
návyky, zväčša máva bezproblémový nástup 
do materskej školy. Rodič, nám profesionálom, 
zveruje najväčší poklad, čo má doma a my sa 
mu o jeho pokladík s láskou postaráme.

Bc. IVETA FRAŇOVÁ 

V Seredi žije od svojich troch rokov, 
ukončila Strednú pedagogickú školu  
v Modre a titul bakalár získala na Trnav-
skej univerzite v Trnave. V materskej škole 
pracuje 30 rokov, z toho 15 rokov zastáva 
funkciu riaditeľky. V súkromí sú jej ko-
níčkom knihy, prechádzky a cyklistika. 

Povolanie učiteľky vníma ako najkrajšie 
poslanie na svete. „Táto práca je krea-
tívna celý deň. Pre každé dieťa musíme 
nastaviť podmienky, aby sa čo najlep-
šie rozvíjalo a napredovalo. Je krásne 
sprevádzať dieťa svetom prírodovedy, 
jazyka, rozvojom telesnej zdatnosti a pri 
tom spievať, kresliť, tancovať. Neviem si 
predstaviť iné povolanie. Odmenou sú 
deti, ktoré sú už sami rodičmi a zdravia 
ma alebo prinesú deti na zápis do našej 
MŠ so slovami, že aj oni k nám chodili“. 
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Možno aj vás prepadla počas 
prvých septembrových dní 
nostalgická nálada. Dosluhu-
júce leto so sebou odnáša aj 
kus energie slnkom nabitého 
obdobia, kedy bolo dostatok 
času, chute a dobrej nálady 
na všetko. Zastavme sa preto 
nachvíľu spolu pri čerstvých 
spomienkach na uplynulé 
prázdninové obdobie. Ak ste 
prijali pozvanie na niektoré 
z podujatí, konaných v na-
šom meste, určite sa nájdete  
v nasledujúcich pestrých mo-
mentoch z nedávnych udalostí  
v Seredi. 

 (red)

Trojkový basketbal 
na námestí 
Na Námestí slobody sa v prvý 
júlový víkend odohrali basketba-
lové zápasy v rámci SBA 3x3 tour, 
ktoré sem prilákali športovcov aj 
zvedavých divákov. Organizáto-
rom bola Slovenská basketbalová 
asociácia (SBA), ktorá už niekoľko 
rokov prináša vzrušenie a radosť z 
3x3 basketbalu priamo do ulíc. Do 
detského turnaja sa zapojilo 120 
detí, ktoré vytvorili 27 družstiev v 
3 kategóriách:  U9,  U11 a  U13. Do 
vekovo vyššej kategórie sa zapojilo 
134 hráčov, ktorí vytvorili 34 tímov 
v 2 kategóriách:  muži a U18 chlap-
ci. Jednotlivé tímy počas zápasov 
podávali zaujímavé aj dramatické 
súboje. Hráči predviedli atraktív-
nosť basketbalu a možno navnadili 
nových ľudí stať sa priaznivcami 
tohto športu.             (FOTO: 1, RED)

Petangový turnaj 
seniorov
Denné centrum pre seniorov  
v Seredi sa aktívne angažuje v pod-
porovaní zdravia a sociálnej aktivity 
svojich členov. Aj  z tohto dôvodu v 
centre pravidelne organizujú turnaj 
v petangu. Ide o skvelý spôsob ako 
podporiť pohyb, priateľstvá a vypl-
niť všedné dni. Záverečný turnaj sa 
konal 9. júla. (FOTO: 5, RED)

Vernisáž výstavy  
v múzeu 
Prvého júla 2023 sa v priestoroch 
Mestského múzea v Seredi konala 
vernisáž výstavy obrazov amatér-
skych umelcov. Tí mali prostred-
níctvom výtvarného workshopu 
príležitosť objaviť alebo rozšíriť svoj 
talent. Témou jubilejného 10. roční-
ka bola jar, leto, príroda a história 
Serede. Prihlásilo sa 12 záujemcov  
o maľovanie, ktorých odborne 
viedla akademická maliarka Blanka  
Kästová.  (FOTO: 2, RED)

Vyhodnotenie 
kampane Do práce 
na bicykli 
Mesto Sereď sa od roku 20015 pravi-
delne zapája do kampane Do práce 
na bicykli. Ide o celoslovenské pod-
ujatie. Do jubilejného 10. ročníka sa  
v Seredi zapojilo 29 tímov zosta-
vených zo 14 firiem a organizácií 
zložených zo 101 súťažiacich. Spolu 
najazdili 19 300,61 km, čím ušetrili 4 
825,15 kg CO2. Dňa 26. júla 2023 sa 
na pôde Mestského úradu v Seredi 
konalo slávnostné vyhodnotenie sú-
ťaže, kde si z rúk viceprimátorky Má-
rie Fačkovcovej a poverenej vedúcej  
Oddelenia školstva, športu a kultúry 
Silvie Kováčovej cyklisti prevzali 
účastnícke diplomy a finančnú ho-
tovosť. Účastníci kampane zároveň 
zároveň mestu dopomohli vyhrať 
nový moderný cyklostojan, ktorý 
bude umiestnený pred mestským 
úradom.   (FOTO: 7, RED)

Pivná špacírka
Občianske združenie ROD SK zor-
ganizoval tento rok už šiesty ročník 
obľúbeného podujatia PIVNÁ ŠPA-
CÍRKA. Aj tentoraz sa organizátori 
rozhodli skombinovať obľúbenosť 
piva  s pohybom a návštevou trinás-
tich miestnych podnikov. Zaregis-
trovalo sa sto účastníkov. Podvečer 
sa ako súčasť akcie konal metalový 
koncert.

Boli ste aj vy súčasťou leta v Seredi? Akcie pre športovcov, 
umelcov, gurmánov, dospelých, deti, seniorov aj zvedav-
cov priniesli inšpirácie, zábavu a prázdninovú pohodu

(1) 

(2) 

(3) 



UDALOSTI | 7

Pamätný deň 
rómskeho holokaustu
V stredu 2. augusta si Múzeum 
holokaustu v Seredi uctilo obete 
genocídy Rómov v období holo-
kaustu. Pamätný deň rómskeho ho-
lokaustu sa viaže na udalosti, ktoré 
sa odohrali v noci z 2. na 3. augusta 
v roku 1944, kde pri likvidácii naj-
väčšieho koncentračného tábora 
v Osvienčime Brezinke zahynulo 
v plynových komorách približne  
4 300 mužov, žien a detí. Počas 
spestrilo predstavenie Adriany 
Drafiovej a emotívne vystúpenie 
hudobno-dramatickej skupiny 
Terňi voďi. Súčasťou bolo aj sláv-
nostné uvedenie knihy Mateja 
Beránka s názvom Prenasledovanie 
Rómov počas holokaustu.

Veterány zaplnili 
Námestie slobody
Veterán Car Club Sereď a Old timer 
Múzeum v spolupráci s mestom 
Sereď zorganizovali 5. augusta 
2023 už 19. ročník veteránskeho 
zrazu pod názvom Ovál. Podujatie 
každoročne priláka veľké množstvo 
návštevníkov, ktorí majú možnosť 
obdivovať vzácne a starostlivo udr-
žiavané veterány. Úvodné stretnu-
tie sa konalo na Námestí slobody, 
kde si mohli Seredčania na vlastné 
oči mohli prezrieť 35 historických 
limuzín, kabrioletov, športiakov a 
cez 20 starých motocyklov. Po pre-
hliadke odštartovala spanilá jazda 
v kolóne po trase dlhej cez 100 km 
s cieľom na námestí v Šintave 
 (FOTO: 3, RED)

Vata fest 2023
KC Priestor v spolupráci s mestom 
Sereď a ďalšími organizáciami 
usporiadali v sobotu 19. augusta 
ďalší ročník Vata festu. Celodenné 

podujatie sa konalo v zámoc-
kom parku a ponúklo zaujímavý 
program vyskladaný z rôznych 
žánrov. Deti, dospelí aj seniori 
si mohli užiť koncerty, divadlo, 
predstavili sa tu seredské tanečné, 
hudobné i výtvarné talenty. Svoju 
tvorbu ukázali lokálni handmade 
výrobkári a kreatívci. Núdza nebo-
la ani o výtvarné inštalácie, foto 
výstavy, súťaže, čítanie z kníh či 
maľovanie na tvár. Svoju tvorbu 
predstavili viacerí seredskí umelci 
a umelkyne. Vyvrcholením progra-
mu bola nezabudnuteľná svetelná 
show.
 (FOTO: 4, RED)

Slávnostná svätá 
omša pri kaplnke  
v Čepeni 
V nedeľu 13. augusta sa  konali Če-
penské hody k úcte nanebovzatia 
Panny Márie. Veriaci v procesii 
kráčali od farského kostola v Se-
redi ku Kaplnke v Čepeni. Išlo o 
tradičnú púť, ktorá sa každoročne 
koná v severnej časti galantského 
okresu a  sústreďuje sa aj v meste 
Sereď, konkrétne v jeho miestnych 
častiach Stredný a Dolný Čepeň. Tu 
sa konala slávnostná svätá omša. 
Hlavným celebrantom bol gene-
rálny vikár Trnavskej arcidiecézy 
ThLic. Peter Šimko.

Prázdninové 
premietanie zdarma
Mestský amfiteáter v Seredi už nie-
koľko rokov počas prázdninových 
mesiacov premieta pre záujemcov 
úplne zadarmo. Každý piatok v júli 
a v auguste si Seredčania mohli 
vychutnať komédie, drámy, roz-
právky, dobrodružné aj akčné filmy.
 (FOTO: 6, RED)

Iveta Tóthová

POZVÁNKY

SEREĎ V POHYBE BUDE 
23. SEPTEMBRA

Mesto Sereď v spolupráci so športovými klubmi a občianskymi združe-
niami organizuje športovo - relaxačnú akciu Sereď v pohybe. V sobotu 
23. septembra sa môžete športovo vyžiť na rôznych športoviskách v 
meste. Ako každý rok, bude podujatie určené pre celé rodiny, pre úplných 
amatérov a začiatočníkov v športe, aj pre tých zdatnejších športovcov. 
Tešiť sa môžete napríklad na Zumbu, Jumping, Cross fit, vyskúšať si 
môžete skateboardovú dráhu či workoutové ihrisko.

BEH NÁDEJE 
16. SEPTEMBRA

OZ Pomocníček aj tento organizuje športovo-charitatívne podujatie 
Beh Nádeje. Konať sa bude v sobotu 16.septebmra 2023 s miestom 
štartu: Camping Sereď. Bežať sa bude v troch kategóriách: detský, hobby 
a hlavný beh. Zúčastniť sa môžete aj ako diváci. Finančný výťažok  
z tejto charitatívnej akcie putuje každý rok na pomoc buď konkrétnym 
handikepovaným deťom, alebo na zakúpenie pomôcok.

(7) 

(6) 

(4) 

(5) 
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SEREĎ V MINULOM ČASE: príbehy vystavovateľov
Do konca októbra máte možnosť navštíviť výstavu pri príležitosti 
710. výročia od najstaršej písomnej zmienky o Seredi. Vyše 90 
kusov zväčšenín dobových pohľadníc vás prevedie starými ulicami 
Serede, predstaví nádherné budovy, ktoré boli kedysi ozdobou 
mesta, lodné mlyny na Váhu či iné zaujímavosti z čias, ktoré si 
pamätá už len maloktorý obyvateľ Serede. 

Seredské novinky vám prinášajú osobné príbehy vystavovateľov, 
ktoré ich spájajú s vybranými pohľadnicami. Zberatelia vás zároveň 
pozývajú do Mestského múzea prezrieť si celú výstavu, ktorá je 
skutočným unikátom. 

Zberatelia: Patrik Eckert, Richard Hričovský, Dušan Irsák, Ján Kohút, 
Rastislav Petrovič, Miroslav Petruška, Dušan Slahučka a Marta 
Šimeková, manželka zberateľa Ota Šimeka (†). Výstava je prístupná 
do 31. októbra 2023. Kurátori výstavy: Mgr. arch. Rastislav Petrovič 
a Mária Diková.

Dušan Irsák 
Do pozornosti dávam tento záber na ulicu, ktorá sa dnes volá Ulica M. R. Šte-
fánika. Je na nej zachytený moment kladenia čadičovej dlažby na cestu. Viac 
si ale všimnite nie kocky, ale stromy, ktoré na fotografii môžu mať odhadom 
tak 20 rokov. Presne tieto dnes rastú na rovnakom mieste, ako vidno na starej 
pohľadnici. Stáli tam napríklad Pioniersky dom, banka hostinec Ottinger, alebo 
aj židovská škola. Z týchto budov už jedna nestojí. Preto si vážme prítomnosť 
starých stromov v Seredi.

Chcel by som aj poprosiť, ak niekto identifikuje robotníkov na pohľadnici, poteší 
ma, ak sa mi ozve. Zaujímavé je, že hodnotné čadičové kocky už na ulici nie sú, 
nahradil ich asfalt. Kocky potom skončili v konskej jame pri Váhu, niektoré sú 
asi v rukách rôznych osôb. 

Všimnite si záhony pred Jednotou a pod „Hokejkou“, aj tie sú z čadičových 
kociek, slúžia dodnes a skrášľujú ulicu. Posledná pôvodná časť vydláždenej 
ulice, asi trojmetrový úsek, sa zachoval na Šintavskej ulici. Skúste ho počas 
prechádzok vyhľadať.

Rastislav Petrovič
Na pohľadnici vidíte Frommerovu vilu, v ktorej sídlil podnik Frommerova 
parná píla a žil v nej aj majiteľ Oskar Frommer. Na balkóne pravdepo-
dobne stojí sám majiteľ. Vila bola mimoriadne hodnotná secesná stavba 
s plastickou výzdobu na priečelí. Zaujímavá bola aj secesná drevená 
brána, ktorou sa vstupovalo do Frommerovho podniku.

Keď som ako malý chodieval do Šintavy babke, ani som netušil, že za schodmi, 
ktorými sa vychádzalo na most, stála kedysi táto krásna vila. Tie schody sú 
tam aj dnes pri súkromnom zdravotnom zariadení. Teraz už málokto vie, že 
prvý vežiak od mosta na Garbiarskej ulici stojí v areáli zaniknutej parnej píly.

Frommerova vila ustúpila výstavbe dnešného cestného mostu cez Váh. Škoda, 
že bývalí  predstavitelia mesta dali za socializmu zbúrať veľa pekných budov, aj 
tie ktoré ničomu nezavadzali. Dnes ich niekdajšiu podobu môžeme obdivovať 
už len na starých pohľadniciach či fotografiách. Výstava zväčšenín pohľadníc 
v mestskom múzeu je preto príležitosťou aj pre verejnosť pozrieť si zaniknutú 
architektúru nášho mesta a jeho detaily.

Dušan Slahučka 
Venujem sa zberateľstvu starých pohľadníc a fotografií a vždy ma poteší, ak 
na burze alebo internete objavím zaujímavý záber na starú Sereď.  Je škoda, 
že Sereď v minulosti prišla o toľko pekných a zaujímavých budov. Niektoré 
budovy môžeme vidieť už len na dobových pohľadniciach. Niektoré budovy 
ešte existujú, ale necitlivými úpravami stratili svoje čaro. Jedna z týchto 
budov je aj stará železničná stanica, ktorá bola postavená v roku 1873, v 
čase zániku prevádzky konskej železnice z Trnavy do Serede. Budova bola 
postavená v unifikovanom štýle typickom pre všetky železničné stavby 
v tom období výstavby v Uhorsku. Pohľad na železničnú stanicu ako je 
zobrazená na pohľadnici z roku 1911, už neuvidíme, lebo starú budovu 
prekryli novou socialistickou architektúrou.
Záujemcom o to, ako vyzerala Sereď v minulosti určite odporúčam prísť sa 
pozrieť do Mestského múzea na túto krásnu a zaujímavú expozíciu starých 
pohľadníc Serede.

pripravila Zuzana Slahučková
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Richard Hričovský
Na pohľadnici je zobrazený oceľový oblúkový most spájajúci Sereď  
a Šintavu od roku 1912. Nahradil tak drevené mosty cez Váh, ktoré často 
ničili ľadochody. Na seredskom brehu sa nájazd na tento most nachádzal 
v miestach dnešnej Reštaurácie Raketa. Strážila ho socha sv. Jána Nepo-
muckého, ktorá tam stojí dodnes.Tento most napokon zničili trhavinou 
ustupujúce nemecké vojská 1. apríla 1945.
Nielen táto pohľadnica, ale aj iné pohľadnice, či fotografie ma inšpirujú 
v mojej umeleckej tvorbe, pretože zobrazujú nádhernú Sereď tak, ako 
ju už nikdy neuvidíme.

Patrik Eckert
História seredského cukrovaru presiahla už jedno storočie a za tento čas, 
vzniklo viacero krásnych a bohato prezentovaných záberov práve na jeho 
budovu. Rozhodol som sa preto vo výstave zo svojej zbierky prezentovať 
menej vídaný pohľad, ktorý zachytáva seredský cukrovar vo výstavbe. 
Pohľadnica bola odoslaná zo Serede v marci 1908 ako pozdrav jedného zo 
zamestnancov pre svojich blízkych, vďaka čomu sa nám dochoval tento 
unikátny záber z úplného počiatku seredského cukrovaru. 
Vždy som obdivoval architektúru danej doby a ako aj na starej budove se-
redského cukrovaru vidno, mala niečo do seba. Je veľkou tragédiou pre naše 
mesto, že v minulosti prešlo radikálnou a necitlivou veľkoplošnou asanáciou 
starých budov, z ktorých sa nám zachovalo veľmi málo. Avšak aj táto hŕstka 
historických stavieb v našom meste nepožíva dostatočnú mieru ochrany a vo 
väčšine prípadov sme svedkami toho, ako súčasní majitelia necitlivo pristupujú 
k ich prestavbám a opravám, nereflektujúc na ich históriu a niekdajšiu krásu.

Miroslav Petruška
Na pohľadnici sa nachádza dnešná križovatka ulíc Nám. slobody, Novomest-
skej ulice a ulice M. R. Štefánika. Asi 200 metrov odtiaľ, priamo v Seredi som 
sa narodil, na vtedajšom Nám. 1. mája č. 26. Dnes už tie budovy neexistujú. 
Po chodníku popri oknách budovy Perlovky a popod alej z malých stromov 
na pohľadnici som chodil ako prváčik do 1. triedy ZDŠ, ktorú sme vtedy 
mali v budove Sokolovne. Dnes už neexistuje ani tá budova starej Perlovky,
ani väčšina objektov na pohľadnici, ale stále ešte existujú tie stromy na pohľadnici 
a chodník popri dnešných budovách okolo ČSOB a až po starú časť Sokolovne. 
Tie stromy však už riadne zmohutneli oproti ich stavu na tomto zábere.

Ján Kohút
Začiatkom 20. stor. sa rozhodol postaviť seredský staviteľ a majiteľ tehel-
ne Anton Kratochvíla svoj nový dom. A nemohol si k tomu vybrať lepší 
pozemok. Na voľnom priestranstve za kostolom vznikla výstavná secesná 
poschodová vila, reprezentujúca postavenie a schopnosti svojho majiteľa. 
Takmer súčasne bola postavená menšia vilka v susedstve. To sa odzrkadľuje 
aj na pohľadnici prešlej poštou v r. 1916, ktorú vydavateľ označil nápisom 
Villa sor - Vilový rad a majiteľ si ju hrdo označil pečiatkou Kratochvilla 
Antal, staviteľ vily a používal ju pri svojej korešpondencii. V roku 1942 
vilu kúpili sestričky rádu Sv. Františka z Assisi a od roku 1982 slúži ako 
Rímsko-katolícka fara. Keď pôjdete po Kostolnej ul., zastavte sa a uprite 
zrak na architektonicky najhodnotnejšiu obytnú stavbu v Seredi. Neublížili 
jej ani neskoršie stavebné úpravy a prežila asanáciu v duchu hesla „Čo je 
staré, je nemoderné“. Ak bude mať Sereď príležitosť získať túto krásnu 
budovu, nemala by váhať a začleniť ju k vlastným ozdobám mesta.  

Okrem výstavy Sereď v minulom čase nájdete v Mestskom múzeu v Seredi aj stále expozície:
PREHISTÓRIA SEREDSKÉHO REGIÓNU, HRAD ŠINTAVA, LAPIDÁRIUM S BAROKOVÝMI SOCHAMI V RENESANČNEJ PIVNICI, VÝSTAVA 
TEHÁL ZO ZBIERKY D. IRSÁKA, LAPIDÁRIUM V MÚZEJNEJ ZÁHRADE S PILIEROM STREDOVEKÉHO KOSTOLA A S KAMENNÝMI 
FRAGMENTMI Z HOTELOV LICHTNER A FRIŠTACZKÝ, DIALÓG POZNÁVANIA HMATOM – EXPOZÍCIA PRE NEVIDIACICH  
S 3D MODELOM MÚZEA, RADNICE A KOMENTÁROM K HISTÓRII SEREDE.
Kontakt: Mária Diková, vedúca Mestského múzea – Fándlyho fary v Seredi, muzeum@sered.sk, tel. č. 0950 894 373.  
Otváracie hodiny: Ut – So, 10.00 – 18.00 hod., október 9.00 – 17.00 hod.
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Ortopédia, zubná ambulancia, 
kardiológia, všeobecní aj detskí lekári, 
gynekológia či neurológia. Lekárov  
v čo najkratšej vzdialenosti od miesta 
svojho bydliska potrebujeme všetci. 
Pre obyvateľov Serede a blízkeho okolia 
sídlia tí najbližší lekári najmä v mestskej 
budove polikliniky na ulici Ivana Krasku 
v Seredi. Zdravotnícky objekt aj s 
areálom už 15 rokov spravuje súkromný 
prevádzkovateľ, spoločnosť Mestská 
poliklinika Sereď a.s. V decembri 2023 
končí platnosť uzatvorenej nájomnej 
zmluvy mesta na jej prevádzkovateľa  
a klienti polikliniky sa objektívne pýtajú, 
ako pre nich mesto ďalej zabezpečí 
strategicky dôležité zdravotnícke služby.

V záujme mesta je na svojom území zacho-
vať zdravotnú starostlivosť neobmedzene  
a nepretržite. Prenájom mestskej polikliniky  
a jej ďalšie fungovanie v meste sa preto zaradi-
lo k najzávažnejším rozhodnutiam mestského 
zastupiteľstva (MsZ). Problematikou sa mesto 
spolu s poslancami zaoberalo už od decembra 
minulého roka a na tohtoročnom februárovom 
zasadnutí MsZ bola zriadená dočasná komisia, 
tvorená odborníkmi v oblasti zdravotníctva. 

Nové vedenie mesta Sereď si od nástupu do 
funkcie uvedomuje, že problematika ďalšieho 
fungovania mestskej polikliniky je strategická 
a vzhľadom k časovej tiesni aj veľmi pálčivá. 
„Mojim cieľom bolo zabezpečiť kontinuitu  
v zdravotníckej starostlivosti pre obyvate-
ľov Serede a okolia. Toto sa vďaka spolu-
práci mesta, mestského zastupiteľstva, ako 
aj práci členov dočasnej komisie podarilo,“ 
vyhlásil primátor Ondrej Kurbel.

V rámci kompetencií a možností najvyššieho 
predstaviteľa mesta inicioval primátor po 
nástupe do svojej funkcie viaceré stretnutia 
nielen so súčasným vedením polikliniky, ale aj 
s s odborníkmi a ľuďmi zo zdravotníckej praxe. 
„Po odobrení v zastupiteľstve, pristupuje-
me ku krátkodobému predĺženiu nájom-
nej zmluvy so súčasným poskytovateľom 
zdravotnej starostlivosti. Túto alternatívu 
odporúčal s prihliadnutím na prebiehajúcu 
reformu zdravotníctva na úrovni štátu aj 
riaditeľ súčasného poskytovateľa,“ vysvetlil 
primátor. 

Na program júnového rokovania mestského 
zastupiteľstva bol teda zaradený bod, ktorý 
sa týkal predĺženia nájmu, ale i vyhlásenia 
obchodnej verejnej súťaže (OVS) na nájom 
mestskej polikliniky. „K tomuto bodu bol 
prijatý poslanecký návrh, ktorým sa pre-
dĺžila súčasnému nájomcovi nájomná 
zmluva na ďalších päť rokov. Z nájmu boli 
ale vyňaté pozemky o rozlohe približne 500 
metrov štvorcových pre vybudovanie nového 
Operačného strediska záchrannej zdravotnej 
služby, ktoré tu mesto v spolupráci so súkrom-
nou spoločnosťou plánuje vytvoriť v dohľadnej 
dobe a budova bývalého pľúcneho pavilónu,“ 
vysvetlila prednostka mestského úradu Sereď 
Mariana Páleníková. 

KONTINUITA V ZDRAVOTNEJ 
STAROSTLIVOSTI MINIMÁLNE 
DO KONCA ROKA 2025

Júnové rokovanie zastupiteľstva o polikli-
nike bolo turbulentné a zdĺhavé. „Poslanci, 
uvedomujúc si svoju zodpovednosť, prerušili 
rokovanie v tomto bode a pokračovali v ňom až 
o týždeň neskôr. Na pokračujúcom zasadnutí 
bol prijatý doplňujúci poslanecký návrh už 
k prijatému poslaneckému návrhu predĺžiť 
nájom na päť rokov s určitými úpravami,“ 
objasnila Mária Fačkovcová, zástupkyňa pri-
mátora mesta. 

Úpravy definujú dobu ukončenia nájmu  
v prípade úspešnej obchodnej verejnej súťaže 
na nájomcu. „Tento návrh dáva istotu sta-
bility poskytovania zdravotných služieb 

minimálne do 8. 12. 2028 a súčasne dáva 
priestor mestu dôkladne pripraviť a vyhlá-
siť novú obchodnú verejnú súťaž. Pomocou 
podmienok OVS môže mesto vyrokovať 
podmienky poskytovania zdravotnej sta-
rostlivosti už o dva roky,“ vysvetlil primátor 
Ondrej Kurbel.

OBYVATELIA ŽIADAJÚ ZNÍŽIŤ 
15-EUROVÉ POPLATKY
Vedenie mesta tiež vníma očakávania oby-
vateľov po zmenách. „Dostávame otázky 
ohľadne podmienok v poskytovaní zdravotnej 
starostlivosti. Občania chcú najmä zníženie 
15-eurových poplatkov za objednanie sa na 
termín u lekára. Tieto zmeny, žiaľ, neboli 
predmetom pôvodnej nájomnej zmluvy, o 
ktorej sa rokovalo v júni v poslaneckých 
laviciach. 
Takzvaný manažment pacientov, teda 
uprednostňovanie časeniek a platených 
poplatkov za objednaný termín, môžu byť 
predmetom kritérií práve pri vyhlasova-
ní obchodnej verejnej súťaže,“ upozornil 
primátor.

Ubezpečil, že je v záujme mesta čo najskôr pri-
praviť súťaž a určiť v nej kritéria pre budúceho 
poskytovateľa zdravotnej služby. Ním môže 
byť nový, ale aj staronový nájomca. Plánova-
ná súťaž môže teda pre klientov polikliniky 
priniesť kvalitnejšie podmienky a zároveň 
môže ukončiť nájom súčasnému nájomcovi 
skôr ako po piatich rokoch, najskôr však až 
po 8. decembri 2025.

ZUZANA SLAHUČKOVÁ

Prenájom polikliniky: ako mesto ďalej zabezpečí 
starostlivosť o zdravie Seredčanov a ľudí z regiónu 
v priestoroch našej polikliniky? 
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OĽGA BUCHOVÁ, 
poslankyňa MsZ Sereď 
za volebný obvod č.3, 
buchovao@gmail.com, 
zároveň nájomca v priestoroch 
polikliniky

Na poslednom júnovom zasadnutí 
mestského zastupiteľstva poslanci 
predĺžili súčasnému prevádzkovate-
ľovi ProCare a.s. nájomnú zmluvu na 
päť roky, čím mu prejavili dôveru v za- 
bezpečení zdravotnej starostlivosti  
v meste k plnej spokojnosti pacientov.
V máji bola otvorená na poliklinike 
nová špecializovaná onkologická am-
bulancia, ktorá tu dlhodobo chýbala 
a pacienti s týmto ochorením museli 
na vyšetrenia dochádzať do vzdiale-
nejších zdravotných stredísk.
Na druhej strane, v poslednom období 
chýbajú odborné ambulancie: kožná, 
neurologická, interná. Verím, že súčas-
ný prevádzkovateľ vyvinie maximálne 
úsilie a v čo najkratšom čase zabezpečí 
prevádzku spomenutých ambulancií, 
nakoľko k odborných lekárov potre-
bujú nielen obyvatelia mesta Sereď, 
ale aj pacienti dochádzajúci k nám  
z okolitých dedín.
Na vyšetrenie ku každému (obvod-
nému alebo odbornému) lekárovi má 
pacient dve možnosti: buď objednanie 
sa cez recepciu za poplatok 15 eur 
(pacient sa môže objednávať sedem 
dní na obdobie troch mesiacov k via-
cerým lekárom) alebo formou časenky, 
ktoré sú každý deň k dispozícii pred 
jednotlivými ambulanciami lekárov.
Nakoľko pracujem na poliklinike, 
podľa mňa a tiež podľa názoru 
väčšiny pacientov, by malo byť  
k dispozícii väčšie množstvo časeniek. 
Nie každému vyhovuje objednávať sa 
za poplatok 15 eur, čo je, podľa mňa, 
dosť vysoká suma. Prevádzkovateľ má 
v prenájme priestory za minimálne 
nájomné, čo by sa malo odzrkadliť na 
výške poplatku pre klientov.
Okrem toho, treba zohľadniť, že nie-
ktorí pacienti (najmä v dôchodkovom 

veku) na polikliniku prichádzajú taxi 
službou, čo tiež nie je lacná záležitosť.
Súčasný prevádzkovateľ má priestory 
v prenájme od mesta už 15 rokov a 
za toto obdobie zrealizoval obnovu 
okien (okrem okien na priestoroch, 
ktoré ďalej prenajíma iným subjek-
tom a do týchto neinvestuje), opravu 
fasády budovy. Mesto zasa zveľadilo 
okolie polikliniky (obnova chodníkov, 
osadenie lavičiek, výsadba okrasných 
drevín a rastlín).
Pevne verím, že prevádzkovateľ 
nesklame dôveru a v priebehu na-
stávajúcich piatich rokov zabezpečí 
odbornú zdravotnú starostlivosť na 
čo najvyššej úrovni k spokojnosti pa-
cientov. Dôležité je naďalej pokračovať  
v modernizácii a zveľaďovaní všetkých 
priestorov polikliniky a jej okolia.

Bc. ANTON DÚBRAVEC, 
poslanec MsZ Sereď
za volebný obvod č.2, 
antondubravec@gmail.com,
zamestnanec v zdravotníctve

Čo sa týka rozhodnutia o predĺžení 
nájmu mestskej polikliniky súčas-
nému prevádzkovateľovi,  ktoré sa 
časti poslancov podarilo presadiť, 
považujem za najlepšie možné rie-
šenie v súčasnej situácii, kedy hrozilo 
ukončenie poskytovania zdravotnej 
starostlivosti z dôvodu skončenia 
nájomnej zmluvy. Pravdaže nebrá-
nim sa tomu, aby prišlo k zmene 
prevádzkovateľa mestskej polikliniky, 
ktorý možno poskytne služby našim 
občanom v lepšom rozsahu. A pravé 
preto sme chceli vytvoriť priestor, 
aby mohla byť vyhlásená obchodná 
verejná súťaž (OVS), do ktorej sa môžu 
prihlásiť nielen noví záujemcovia, ale 
samozrejme aj terajší prevádzkovateľ. 
Niekomu sa možno zdá predĺženie 
nájmu dlhé, ale táto doba sa môže 
skrátiť, ak bude OVS ukončená skôr. 
V prvom rade nám išlo o zabezpečenie 
zdravotnej starostlivosti našim obča-
nom bez prerušenia a v druhom rade 
aj o to, aby súčasný prevádzkovateľ 
a lekári mali určité garancie a istoty. 

Podľa môjho názoru je chybou, že 
vyhlásenie OVS mešká. Je možné, 
že k meškaniu prispelo aj vytvorenie 
akejsi komisie odborníkov. Tí riešili 
podľa zadania niečo úplne iné, než 
zastupiteľstvo očakávalo (očakávali 
sme práve podmienky OVS) a členovia 
komisie mali problém sa vôbec zísť.
Chápem občanov, že nie so všetkým sú 
spokojní, ale ako dlhoročný pracovník 
v zdravotníctve a dokonca určitý čas 
aj zamestnanec mestskej polikliniky, 
mám na vec pohľad aj z druhej strany, 
nielen ako pacient. Je nespokojnosť  
z neobsadenosťou niektorých odbor-
ných ambulancií, s dlhými čakacími 
dobami, s objednávacím systémom... 
Ale musíme si priznať, že toto nie je 
problém iba našej polikliniky. Bo-
hužiaľ na Slovensku je nedostatok 
personálu (a nie len lekárov). A bolo 
by dobré si uvedomiť, že ak by odišli 
lekári v dôchodkovom veku, bude táto 
situácia ešte horšia. 
Mám vedomosti, že je snaha súčasné-
ho prevádzkovateľa rozširovať služby. 
Zo skúsenosti z iných zdravotníckych 
zariadení však viem, aké náročné je 
tieto ciele napĺňať. 
Ako som spomenul, nie je to problém 
len našej polikliniky, veď si môžeme 
pripomenúť teraz toľko preberaný 
prípad detských pohotovostí na 
celom Slovensku. Nedostatok kvali-
fikovaného personálu majú aj veľké 
zdravotnícke zariadenia.
Prvoradou úlohou je teraz vyhlásiť 
OVS s dôkladne vytvorenými pod-
mienkami, aby sme si po podpise 
zmluvy s víťazným uchádzačom 
mohli povedať, že sme urobili všet-
ko pre spokojnosť našich občanov. 

RNDr. PaedDr. Bc. DANIELA 
VAŠKOVÁ KASÁKOVÁ,
členka Redakčnej rady 
Seredské novinky

Polikliniku v Seredi som navštívila 
za posledné roky nielen ako pa-
cientka, ale aj ako vedúca oddelenia 

životného prostredia mesta Sereď. 
V spolupráci s vtedajšími kolegami 
a projektantkou sme navrhli revi-
talizáciu neudržiavaného priestoru 
pred budovou polikliniky do podo-
by, v akej ju poznáte v súčasnosti. 
Priestor od vtedy slúži nielen ako 
oddychová zóna, ale aj ako priestor 
bezpečného prechodu chodcov mi-
mo cestnej komunikácie.  
Pred niekoľkými rokmi som v dô-
sledku úrazu v priebehu mesiaca 
navštevovala rehabilitačné praco-
visko denne v ranných hodinách. 
Realitou bolo, že bez plateného 
objednania na prednostné ošetrenie 
som sa do ordinácie dostala až po 
niekoľkých hodinách čakania. 
S dcérkou som navštevovala aj 
ordináciu očnej lekárky, pričom 
po ukončení jej pôsobenia na 
poliklinike bol problém nájsť 
pre dcérku iného lekára, ktorý 
by mal voľné kapacity a ak aj 
náhodou mal voľné miesto, ne-
vyšetroval detských pacientov.  
V prípade, že som našla lekára, 
ktorý bol ochotný dcérku prijať, 
na vyšetrenie by sme čakali nie-
koľko mesiacov. Nakoniec som bola 
okolnosťami donútená obrátiť sa na 
súkromnú kliniku. 
Poslednú  návštevu polikliniky, kto-
rá bola spojená s negatívnou skúse-
nosťou som absolvovala koncom ro-
ka 2022. Zámerne nebudem uvádzať  
o aké vyšetrenie išlo. Samotné 
vyšetrenie prebiehalo takým 
spôsobom, že lekár ma posadil 
do chodbičky, pričom sám sedel 
za stenou vo vedľajšej miestnosti 
spolu so sestričkou, odkiaľ sa ma 
pýtal na moje zdravotné prob-
lémy a dôvod mojej návštevy.  
Z pochopiteľných príčin sme otázky 
a odpovede na seba kričali, aby sme 
sa vôbec počuli. Tento prístup pova-
žujem v dnešnej dobe za absolútne 
neakceptovateľný, a preto po od-
chode z ambulancie som navštívila 
najbližšiu súkromnú kliniku, kde 
môj zdravotný problém vyriešili  
a venovali mu náležitú pozornosť.    
Po všetkých mojich skúsenostiach 
mám v hlave niekoľko otázok. Prečo 
ako pacient by som sa mala zmieriť 
so súčasným stavom a povedať si, 
že je lepšie, ak funguje poliklinika 
takto, ako keby nefungovala vôbec. 
Prečo ako zamestnaný človek, ktorý 
odvádza peniaze zo svojho príjmu 
štátu, sa mám zmieriť s tým, že 
nedostane lekársku starostlivosť 
na adekvátnej úrovni?
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Projekt si získal priateľstvo približne dvoch mi-
liónov detí sveta, v Seredi ich za uplynulý rok 
pribudli takmer tri stovky. „Učíme deti rozpoznať 
svoje emócie, zvládať ich a vyhľadať pomoc, keď 
už situáciu sami nezvládajú. Dalo by sa povedať, 
že budujeme emocionálnu inteligenciu do celého 
ďalšieho života,“ uviedla problematiku Karin 
Kapustová, preventistka Mestskej polície Sereď. 

PROJEKT JE CELOSVETOVÝ 

V Seredi sa so zavedením prevencie nezaháľalo. 
„Mestská polícia Sereď ponúka deťom Zippyho 
kamarátov od školského roku 2015/2016 a Ka-
marátov Jabĺčka od roku 2019/2020. Jedná sa 
o prácu s malými deťmi, zväčša od prvého do 
tretieho ročníka. Mestská polícia nie je jediná, 
ktorá sa v Seredi projektu venuje. Aj naše školské 

zariadenia majú vyškolených pedagógov a od-
borných zamestnancov, ktorí v rámci svojich 
možností programy realizujú,“ pokračuje Karin 
Kapustová. 

Koncom uplynulého školského roka sa pre-
ventistka stretla s deťmi v Múzejnej záhrade. 
„Týmto sme slávnostne zavŕšili prácu počas 
celého školského roka s deťmi ZŠ J. A. Komen-
ského a ZŠ J. Fándlyho. V mene Mestskej polície 
Sereď ďakujem za dôveru a verím, že stretnutia 
seredských detí so Zippym a Jabĺčkom prinesú 
svoje ovocie. Ako budú naše detičky rásť, do-
spievať a v reálnom živote sa budú stretávať  
s rôznorodými životnými situáciami, istotne im 
vysvetlené a natrénované zručnosti dopomô-
žu zvládnuť to, čo im život prinesie,“ uzavrela 
Karin Kapustová. 

Na hodinách s preventistkou sa deti venovali 
emóciám ako radosť, smútok, hnev, žiarlivosť, 
vyskúšali si reakcie na pocity a predviedli si aj to, 
čo je nevhodné, napríklad aká reakcia by mohla 
kamarátovi spôsobiť bolesť a smútok.   

Okrem práce inštitúcií na bezpečnosti  
a duševnom zdraví detí, je ešte podstatnejšia 
prevencia, ktorú by mala svojim deťom venovať 
rodina. Čas a najmä vedomá pozornosť zame-
raná na deti a dospievajúcich ľudí vie priniesť 
úspechy pri vychovaní plnohodnotnej a duševne 
vyrovnanej generácie. I keď na niektoré mo-
menty sa do života pripraviť nevieme, mnohé 
môžeme predvídať a deti pripraviť k zvládnutiu 
a pochopeniu. 

ZUZANA SLAHUČKOVÁ

Letné prípady, ktoré riešila 
polícia v Seredi

Júl 2023

Obvodné oddelenie policajného zboru Sereď 
(ďalej štátna polícia) riešila prípad 40-ročné-
ho cyklistu, ktorý po meste jazdil s 1,23 mg/l 
alkoholu v krvi (2,56 promile). Cyklistovi bola 
udelená pokuta. Navyše, pri lustrácii polícia 
zistila, že cyklista si nepreberá súdne zásielky 
a bolo na neho vyhlásené pátranie. Muža preto 
previezli na policajnú stanicu, kde ho vypočuli 
a vykonali potrebné úkony.

Mestská polícia (ďalej MsP) zabezpečila od-
stránenie štyroch vrakov z ulíc Trnavská, Nám. 
Slobody, Čepeňská a Legionárska.

V priestupkovom konaní bol vyriešený prípad 
spaľovania odpadu v záhrade na Športovej ulici.

Hliadka MsP zadržala a vyriešila občana, ktorý 
na Novomestskej ulici slovne a vulgárne napádal 
hliadku MsP.

Polícia objasnila aj prípad uhryznutia psom na 
ul. Št. Moyzesa. Skutok bol kvalifikovaný ako 
priestupok.  

August 2023
Skokom z mosta ponad Váh sa svoju ťažkú život-
nú situáciu rozhodol ukončiť 38-ročný muž. Po-
licajti po príchode na miesto zbadali pri zábradlí 
muža s bicyklom. Vzhľadom na vzdialenosť však 
už jeho konaniu nedokázali zabrániť. Urýchlene 
sa preto presunuli k zranenému mužovi a do 
príchodu RZP mu poskytovali predlekársku prvú 
pomoc. 

Trnavskí dopravní policajti namerali v obci 
Koplotovce 30-ročnému vodičovi motocykla zo 
Serede rýchlosť 94 km/h  a aj 0,45 mg/l alkoholu 
v dychu (necelé jedno promile). Motorkárovi 

zadržali vodičský preukaz a bol riešený v správ-
nom konaní, hrozí mu pokuta do výšky 800 eur  
a zákaz viesť motorové vozidlá až do troch rokov.

Na podnet pozorného občana seredskí štátni 
policajti zadržali dvoch mužov, ktorí si neďa-
leko cukrovaru mali presypať kryštálový cukor 
z kamiónu do vlastných mechov a nakladať do 
osobného vozidla. V osobnom aute sa už nachá-
dzali štyri plné vrecia cukru, t.j. 260 kg v hodnote 
247 eur. Muži boli obvinení z priestupku proti 
majetku a bola im uložená bloková pokuta.

Podľa MsP bolo v auguste najviac priestupkov na 
úseku verejného poriadku zistených na autobu-
sových zástavkách na Námestí Slobody. Jednalo 
sa o „fajčiarov“, kde bolo zistených 21 prípadov.

MsP v auguste stotožnila, vypátrala a sankcio-
novala osobu, ktorá v nočnej dobe na parkovisku 
pri OD Jednota vulgárne nadávala a urážala 
okoloidúcich spoluobčanov. 

Viete zvládnuť hnev, smútok, stratu 
blízkej osoby, viete pokojne zareagovať 
v zložitej situácii a riešite konflikty 
s chladnou hlavou? Málokto z nás 
toto všetko zvládne. Projekt Kamaráti 
Zippyho a Jabĺčka učí deti prejsť nároč-
nými chvíľami života tak, aby nestratili 
duševnú pohodu a v budúcnosti kama-
rátov, rodinu, či samých seba. V Seredi 
buduje bezpečné duševné prostredie 
detí preventistka mestskej polície a naše 
základné školy. K úspechu potrebujú aj 
pozornosť rodín. 

Preventistka MsP Karin Kapustová: 
Budujeme emocionálnu inteligenciu mladých 
Seredčanov

foto: archív ZŠ J. A. Komenského

(RED)
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Mesto Sereď prišlo s novým inovatívnym 
programom pod názvom „Športové štvrtky“ 
a otvára tak dvere mladým ľuďom k špor-
tu, priateľskej súťaživosti a neformálnym 
stretnutiam. Cieľom je podporiť u mladých 
záujem o šport a tým aj pestovať zdravý ži-
votný štýl. Športové štvrtky sa budú konať do 
konca septembra na vybraných športových 
ihriskách v meste. Vítaný je každý jednot-
livec alebo skupina ľudí a to bez ohľadu na 
športové skúsenosti či kondičku. 

„Rozhodne to je čas, kedy nikto len tak 
nevysedáva.“ Prináša pohyb, stretnutia ľudí 
rôznych generácií a pre mesto aj ďalšie námety 
do práce so seredskou mládežou. Prvý Športový 
štvrtok bol v znamení otvorenia ihriska v Hor-
nom Čepeni pre verejnosť v prázdninovom reži-
me,“ vysvetlil Marek Čulaga, koordinátor práce  
s mládežou v Seredi, ktorý aktivitu zastrešuje. 
Ihrisko sa tak stalo verejnosti prístupným 
a zašportovať si na ňom môžete aj vy  
v čase, kedy sa na ňom nekonajú futbalové 
tréningy. Treba pritom rešpektovať usmerne-
nia a spoločne sa snažiť uchrániť ihrisko pred 
akýmkoľvek poškodením a znečistením.

Ďalšie športové štvrtky boli orientované 
na basketbal, atletiku a cyklistiku a oživili 
napríklad vnútrobloky na Mlynárskej ulici,  
D. Štúra a tiež atletický areál Základnej školy 
Juraja Fándlyho. Program obsahovo naplnili 
aj skutoční športovci a všetkým záujemcom 
vysvetľovali správne športové postupy, pra-
vidlá a predviedli svoje zručnosti. 

IVETA TÓTHOVÁ

Letné dni využilo mesto, okrem iného, aj na 
obnovu svojich škôl a škôlok. Najviac sa praco-
valo na budove materskej školy na Komenské-
ho ulici, kde do nástupu detí po prázdninách 
stihli obnoviť celú strechu. Školáci sa môžu 
tešiť aj na nové športové vybavenie. 

Strecha budovy materskej školy na Komenského 
ulici B už mala svoje najlepšie roky za sebou. Z 
dôvodu havarijného stavu a zatekania bola jej 
obnova nutná. „Zrealizovali sme projekt s ná-
zvom Zníženie energetickej náročnosti budovy 
MŠ Komenského B v Seredi - Zateplenie streš-
ného plášťa. Strecha dostala nové zateplenie 
z izolačných dosiek hrúbky 28 centimetrov, 
čím na budove získame energetickú úsporu. 
Následne bol povrch strechy odizolovaný 
proti vlhkosti,“ vysvetlil Marián Šišo, poverený 
vedením Oddelenia realizácie projektov, rozvoja 
mesta a verejného obstarávania. Suma, ktorú tu 
mesto preinvestovalo je 58 770,91 eur s DPH. 
Šišo dodal, že cieľom mesta je získať externé 
zdroje na refundáciu tohto projektu a tiež 
na následné zateplenie, výmenu okien a 
dverí a vymaľovanie fasády, ktoré si budova 
pýta. 
 
Okrem týchto prác mohli počas prázdnin Se-
redčania sledovať aj práce na Základnej škole J. 
A. Komenského. „Tu sme zrealizovali druhú 

etapu odstránenie havarijného stavu elek-
toinštalácie a štrukturovanej kabeláže. Prí-
spevok Ministerstva školstva SR, v minulom 
roku na prvú etapu predstavoval čiastku 
80-tisíc eur a v tomto roku na druhú etapu 
50-tisíc eur. Mesto Sereď dofinancovalo 
náklady na prvú etapu sumou 79.567 eur a 
v tomto roku druhú etapu čiastkou 99.669,63 
eur. Celkové náklady sa tak vyšplhali na čiastku 
309.237 eur. Realizácia prinesie nielen úsporu 
spotreby elektriny pre školu, ale pre žiakov  
a učiteľov bola vytvorená moderná lokálna sieť 
s prístupom k vysokorýchlostnému interne-
tu,“ uviedla Silvia Kováčová, poverená vedúca 
oddelenia školstva, športu a kultúry v Seredi.

Z dôvodu poruchy a zastaranosti bol zakúpený 
nový konvektomat do kuchyne na ZŠ J. A. Ko-
menského a zrealizovala sa oprava kanalizácie.  
V telocvičniach budovy B bola odstránená poru-
cha vody, ktorá spôsobovala vlhnutie a plesnenie 
stien šatní a hygienických zariadení. Aj vďaka 
sponzorskému daru AŠK Lokomotíva Sereď vo 
výške tisíc eur boli do školy na Komenského ulici 
zakúpené nové basketbalové koše. Počas prázdnin 
majstri skrášlili interiéry niektorých materských 
škôl novou maľovkou. „Maliarske práce boli už 
v réžii riaditeliek jednotlivých škôl, finančné 
prostriedky na ich realizáciu poskytlo do roz-
počtov škôl mesto,“ uzavrela Silvia Kováčová.

ZUZANA SLAHUČKOVÁ

Športové štvrtky v Seredi 

Obnovy a práce na mestských školách počas letných prázdnin 

foto: (RED)

foto: (RED)



Výstava exponátov  
v mesiaci september  
v Mestskom múzeu v Seredi

Medzi podniky, ktoré vznikli v Seredi v päťdesia-
tych rokoch 20. storočia a vyrábajú produkty aj  
v súčasnosti patria závody na výrobu šumivého vína 
a trvanlivého pečiva. 
            Podľa zriaďovacej listiny, ktorú vyda-
lo Ministerstvo potravinárskeho priemyslu  
2. decembra 1952, vznikol v Seredi závod od 
1. januára 1953 Slovenské pečivárny, národní 
podnik, so sídlom v Seredi, od 2. októbra 1953 
mal už slovenský názov Slovenské pečivárne  
v Seredi. Závod pečivární umiestnili do objektu 
bývalej kostiarne na konci Cukrovarskej ulice.  
V rokoch 1962-1964 podtsvili nový pečivárenský závod  
v Seredi na Trnavskej ceste. Celý podnik - starý závod 
na Cukrovarskej ulici a nový závod na Trnavskej 
ceste v Seredi  bol začlenený pod Průmysl trvanlivého 
pečiva so sídlom v Prahe. Podľa výmeru Ministerstva 
poľnohospodárstva a výživy zo dňa 18. decembra 
1968 vznikol už samostatný národný podnik – Pe-
čivárne Sereď, vedený od 1. januára 1969. Podriadený 
bol odborovému riaditeľstvu Cukrovinky a Kávoviny 
Bratislava a neskôr pod Cukor-cukrovinky, Bratislava.  
V roku 1992 Pečivárne Sereď privatizovala spoločnosť, 
založená v Prahe -  I.D.C. s.r.o. (Investment Develo-
pment Company), v roku 1997 sa transformovala na 
akciovú spoločnosť. V starom závode bola ukončená 
výroba  v apríli 1999 a presťahovaná bola do nového 
závodu na Trnavskej ceste. Prevádzkareň Pečivárne Sereď 
patrila už do korporácie I.D.C. Holding, a.s. 
            Zaujímavá je história vývoja ochranných známok, 
ktorý mal význam hlavne v ekonomickej oblasti. Dňa 
8. augusta 1969 bola registrovaná ochranná známka 
Pečivárenská panenka pod číslom 159194, ktorá bola 
obnovená v roku 1992. Tvorcom známky bol podniko-
vý výtvarník Juraj Štekláč. Vznikali rôzne farebné verzie 
aj  s pridaním nápisu Pečivárne  s dátumom založenia  
a označenia miesta – Sereď. Väčšia zmena nastala  
v roku 2000 registráciou novej ochrannej známky so 
zobrazením sušienky a slovom Pečivárne na červenom 
podklade a vzápätí v roku 2001 uviedla spoločnosť 
na trh značku Sedita. Najväčší úspech mali v histórii 
pečivárenskej výroby v Seredi nepochybne oblátkové 
výrobky Horalka a Mila. Spoločnosť exportuje v sú-
časnosti svoje výrobky do 30 krajín sveta. 

            V zbierke múzea sa nachádza publikácia  
30 ROKOV, Tridsať úspešných rokov n. p. , Pečivárne  
v Seredi, ktorú vydalo vedenie podniku v auguste 1983 
v Trnave. Pri názve publikácie na piatej strane je perom  
napísané venovanie: Venujú s. A. Ulehlovi, OV – KSS 
Galanta. Ochranné známky Pečivární v Seredi zo šesť-
desiatych rokov 20. storočia sú nalepené v Pamätnej 
knihe Pionierskeho domu v Seredi.
V súčasnosti Mestské múzeum spracováva fo-
tografie a dokumenty - fond Domu kultúry  
v Seredi, kde sa nachádza súbor fotografií z výroby 

podniku a fotografie zamestnancov, ktorí súťažili 
v seredskom kultúrnom dome v rámci súťaží BSP 
(Brigáda socialistickej práce). 
             Na výstave exponátu mesiaca v septembri 
budú spolu s kronikou a katalógom vystavené 
niektoré fotografie zo zbierky Mestského múzea 
v Seredi. Zo súkromnej zbierky pána Milana Zindra 
bude vystavená aj pôvodná tabuľa závodu Slovenské 
pečivárne z roku 1953. 

  MÁRIA DIKOVÁ,
MESTSKÉ MÚZEUM SEREĎ
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70 rokov od založenia podniku Slovenské pečivárne v Seredi

V JÚLI 2023
Ján Zetocha (1956), Karol Veľký (1942), Milan Kašník (1957), Jozef Horáček (1934), Ján Gögh 
(1942), Antónia Kirschová (1932), Jozefína Búčiková (1945), Matilda Kubányiová (1954), 
Eleonóra Šuhajová (1957) Eleonóra Orthová (1937), Zdenka Slobodová (1956)
V AUGUSTE 2023
Jozef Kolárik (1956), Daniela Andrášiková (1945), Anna Hambalková (1951), Jozef Blaho (1950)

ČESŤ ICH PAMIATKE
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OSEMSMEROVKA  ▼ Ako sa volala kovová násada, ktorá slúžila napríklad na stŕhanie krytiny pri požiaroch? Odpoveď nájdete v SN 4/2023 na strane 14 a tiež v tejto osemsmerovke. 
Správne odpovede posielajte mailom na adresu: tajnicka@sered.sk do 15.septembra 2023. Spomedzi správnych odpovedí budú vyžrebovaní výhercovia, ktorí získajú odmenu od Mestského 
múzea Fándlyho fara Sereď - voľné vstupy do expozícií múzea a voľné vstupenky na predstavenie Ťapákovci v DK Sereď, 11.10.2023 AUTOR OSEMSMEROVKY: ŠIMON K., 10 ROKOV. 
Výhercovia z predchádzajúceho čísla: Tatiana Nováková, Jaroslav Kašík, Jiří Polaček, Petra Hreňovčíková, Milan Baša. Výhru si môžu prevziať v Mestskom múzeu Sereď.
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SOBOTA

9.6.
DO

28.10.

SEREĎ V MINULOM ČASE
Výstava dobových pohľadníc Serede zo súkromných zbierok 
zberateľov. Výstava pri príležitosti 710. výročia od najstaršej 
písomnej zmienky o Seredi
Mestské múzeum - Fándlyho fara v Seredi
www.muzeum.sered.sk, muzeum@sered.sk
0950 894 373,M. R. Štefánika 8, Ut–So 10.00 - 18.00

ŠTVRTOK

7.9.
DO

APRÍL 2024 

DIELNIČKA PALIČKOVANEJ ČIPKY
PRE ZAČIATOČNÍKOV 
Mestské múzeum - Fándlyho fara v Seredi
www.muzeum.sered.sk, muzeum@sered.sk
0950 894 373, M. R. Štefánika 8, Ut–So 10.00 - 18.00

ŠTVRTOK

7.
ŠPORTOVÝ ŠTVRTOK
Mesto Sereď, 16:00
marek.culaga@sered.sk, Športová hala Relax

ŠTVRTOK

14. 
ŠPORTOVÝ ŠTVRTOK
16:00, Mlynárska ulica, Mesto Sereď
marek.culaga@sered.sk, 

SOBOTA

16.
BEH NÁDEJE
Športovo-charitatívne podujatie
OZ Pomocníček,www.behnadeje.sk
Štart v kempingu, 10:00

UTOROK

19.
ŠLÁGR KLUB NA CESTÁCH
Obľúbený televízny program ŠLÁGR KLUB prichádza 
po úspešnej jarnej časti na jeseň aj do Serede, 18:00
DK Sereď, kulturadk@sered.sk, 0911 424 080

ŠTVRTOK 

21.
ŠPORTOVÝ ŠTVRTOK
16:00, Športová hala Relax, Mesto Sereď 
marek.culaga@sered.sk 

PIATOK 

22.

DNI EURÓPSKEHO KULTÚRNEHO DEDIČSTVA 2023
16:00 - Spomienkové podujatie k 450. výročiu prícho-
du evanj. kazateľa, spisovateľa a kníhtlačiara P. BORNE-
MISZU ZO ŠINTAVY. Prednášky A. Jónásovej, Z. Perleczkej, 
J.Kontárovej, J.Cabadajovej a R. Petroviča a prezentácia 
odb. publikácií Sila tlačeného slova (A. Jónásová a kol.), 
Bibliografia P. Bornemiszu (GA knižnica), 
17:30 - Otvorenie výstav „PETER BORNEMISZA“ kurátori: 
J. Cabadajová, I. Kollárová a „THURZOVCI, NOSITELIA 
KULTÚRY A VZDELANOSTI V SEREDI A ŠINTAVE“ 
kurátori: M. Diková a R. Petrovič
Mestské múzeum - Fándlyho fara v Seredi, Bastión

SOBOTA

23.

DNI EURÓPSKEHO KULTÚRNEHO DEDIČSTVA 2023
15:00 - Tanečný program OZ FRINGIA „NA THURZOV-
SKOM PANSTVE“, 16:00 - Koncert starej hudby „FARBY 
BAROKOVEJ EURÓPY“ - Michal Hottmar – arcilutna, Sándor 
Szaszvárosi - viola da gamba, 17:00 - Prednáška Tünde Len-
gyelovej z Historického ústavu SAV v Bratislave „BOSORÁCKE 
PROCESY NA ŠINTAVSKOM PANSTVE“, 18:00 - 25. ROKOV 
OD ZALOŽENIA OBČIANSKEHO ZDRUŽENIA VODNÝ 
HRAD V SEREDI – prezentácia, Sprievodná akcia počas oboch 
dní  -  výstava obrázkov „Renesancia očami detí“ 
vo výtvarnom prevedení žiakov ZUŠ J. Fischera - Kvetoňa 
v Seredi - expozícia vedľa bastióna

SOBOTA

23.
SEREĎ V POHYBE
10:00 - 19:00
Námestie slobody a rôzne športoviská v meste. 
Organizuje mesto Sereď v spolupráci s OZ.  

ŠTVRTOK

28.
ŠPORTOVÝ ŠTVRTOK
16:00, štadión v Hornom Čepeni, Mesto Sereď 
marek.culaga@sered.sk

ŠTVRTOK 

28.
VEČER ŽIDOVSKEJ HUDBY
Mestské múzeum - Fándlyho fara v Seredi, 17:00
v spolupráci s Galantským osvetovým strediskom

1. 9. NINJA KORYTNAČKY: MUTANTSKÝ CHAOS
17:00, 2D, USA, 109 min., SD, MP 7+, 6 €

1. - 2. 9
EQUALIZER 3: POSLEDNÁ KAPITOLA
Piatok: 19:00, Sobota: 20:45,
2D, USA, 120 min., ST, MP 15+, 6 €

1. - 3. 9
DVE SLOVÁ AKO KĽUČ
Piatok: 21:00, Nedeľa: 18:30,
2D, CZE, 100 min., OR, MP 12+, 6 €

2. - 3. 9
BOCIAN RIŠKO 2
Sobota: 16:30, Nedeľa: 16:30,
2D, NOR, animák, 84 min., SD, MP, 6 €

2. - 3. 9
ČAROVNÁ FLAUTA
Sobota: 18:30, Nedeľa: 20:30,
2D, DEU, 115 min., ST, MP 12+, 6 €

5. 9.  FK: VEĽKÝ KAŇON
19:30, 2D, SVK, 64 min., OR, MP 7+, 6 € (FK 4€)

6. 9. HOVOR SO MNOU!
19:30, 2D, AUS, horor, 94 min., ČT, MP 15+, 6 €

7.-10. 9.
MNÍŠKA 2
Štvrtok: 19:30, Piatok: 19:00, Sobota: 20:30, Nedeľa: 18:30
2D, USA, horor, 104 min., ST, MP 15+, 6 €

8. 9. BOCIAN RIŠKO 2
16:30, 2D, NOR, animák, 84 min., SD, MP, 6 €

8.-10. 9.
MOJA TUČNÁ GRÉCKA SVADBA 3
Piatok: 21:00, Sobota: 18:30, Nedeľa: 20:30
2D, USA, komédia, 91 min., ST, MP 12+, 6 €

9.-10. 9.
MAVKA: STRÁŽKYŇA LESA
Sobota: 16:30, Nedeľa: 16:30
2D, UKR, 90 min., SD, MP 7+, 6 €

12. 9.  FK: HORSKÝ VODCA
19:30, 2D, SVK, 69 min., SV, MP 12+, 5 € (FK 4€)

8. 9. SLEDOVANÍ
19:30, 2D, SWE, horor, 100 min., ČT, MP 15+, 6 €

14.-16. 9.
PRÍZRAK V BENÁTKACH
Štvrtok: 19:30, Piatok: 21:00, Sobota: 18:30
2D, USA, 120 min., ST, MP 12+, 6 €

15. 9. BOCIAN RIŠKO 2
17:00, 2D, NOR, animák, 84 min., SD, MP, 6 €

15. 9. TEMNÉ OKNÁ
19:00, 2D, USA, horor, 80 min., ČT, MP 15+, 6 €

16.-17. 9.
MNÍŠKA 2
Sobota: 12:30, Nedeľa: 18:30
2D, USA, 104 min., ST, MP 15+, 6 €

16.-17. 9.
NINJA KORYTNAČKY: MUTANTSKÝ CHAOS
Sobota: 16:30, Nedeľa: 16:30
2D, USA, animák, 109 min., SD, MP 7+, 6 €

17. 9. PRVÍ DVAJA
20:30, 2D, HUN, romantický, 84 min., ST, MP 15+, 6 €

19. 9.
FK: OTCOVIA A MATKY
Sobota: 12:30, Nedeľa: 18:30
2D, DNK, komédia, 96 min., ČT, MP 12+, 5 € (FK 4€)

20. 9. ANDY WARHOL: AMERICKÝ SEN
19:30, 2D, SVK, 104 min., OR, MP 15, 6 €

22.-24. 9.
EXPENDABLES 4
Piatok: 21:00, Sobota: 18:30, Nedeľa: 20:30 
2D, USA, 103 min., ST, MP 15+, 6 €

22. 9.
MAVKA: STRÁŽKYŇA LESA
17:00, 2D, UKR, 90 min., SD, MP 7+, 6 €

21.-24. 9.
AFTER: NAVŽDY
Štvrtok: 19:30, Piatok: 19:00, Sobota: 20:30, Nedeľa: 18:30
2D, USA, 94 min., ČT, MP 12+, 6 €

23.-24. 9.
BOCIAN RIŠKO 2
Sobota: 16:30, Nedeľa: 16:30
2D, NOR, animák, 84 min., SD, MP, 6 €

26. 9. FK: ŠŤASTNÝ ČLOVĚK
19:30, 2D, SKV, 81 min., OR, MP, 6 € (FK 4€)

27. 9. AFTER: NAVŽDY
19:30, 2D, USA, 94 min., ČT, MP 12+, 6 €

28.-30. 9 .
TVORCA
Štvrtok: 19:30, Piatok: 21:00, Sobota: 18:30
19:00, 2D, USA, scifi, 80 min., ČT, MP 15+, 6 €

29. 9. MARTIN ŠKRTEL: BUĎ, ALEBO
19:00 2D, CZE, 97 min., OR, MP 12+, 6 €

29.-30. 9 .
LABKOVÁ PATROLA VO VEĽKOFILME
Piatok: 17:00, Sobota: 16:30
2D, USA, 100 min., SD, MP, 6 €

30. 9. BOD OBNOVY
21:00 2D, SVK, Sci-fi, 118 min., OR, MP 12+, 6 €

Kino NOVA

September 2023 

ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ
Predaj a predpredaj vstupeniek v pokladni kina NOVA, Kontakt:
0650 340 349, sicnova@sered.sk. 
Program kina, online predaj a rezervácie vstupeniek na: 
www.kinonova.sered.sk. 
KINO NOVA – PRVÉ LASEROVÉ KINO NA SLOVENSKU !
DIGITALIZÁCIU A MODERNIZÁCIU KINA NOVA SEREĎ FINANČNE PODPORIL  
AUDIOVIZUÁLNY FOND. KINO NOVA JE ČLENOM EUROPA CINEMA.
www.kinonova.sered.sk


